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Vážení spoluobčania, 
 

  tento rok beží úplne iným tempom, ako sme boli zvyknutí. 

Napriek tomu si myslím, že ho môžeme považovať za úspešný. 

Rok sme začali veselo, stihli sme uvítať naše novonarodené 

detičky a potom to prišlo. Začali zmeny. Najprv len v našej obci, 

kedy náš dlhoročný starosta zložil mandát, a hneď potom 

nasledovala ďalšia nová situácia v našich životoch, zasiahla nás 

pandémia.   

Som pozitívny človek a aj v tejto situácii nachádzam veľa 

dobrého, keď sa obzriem späť. Tak krásne to našu komunitu 

spojilo, že som do istej miery aj vďačná za túto skúsenosť. 

Všetci ste sa zapojili a hľadali gumičky na rúška, šili, písali, volali, ako by ste mohli pomôcť. 

A potom sa rozbehlo naše pečenie vďaka rodine Soľanovej. Nezištne nám venovali svoj čas 

a týmto pečením spojili Hrhovčanov aj cezpoľných, či Hrhovčanov žijúcich v zahraničí. 

Nespomínam si na situáciu, ktorá by aspoň z časti priniesla toľko lásky, súdržnosti a dobra 

medzi nás. Ďakujem za to všetkým, ktorí sa zapojili a piekli s nami, ale aj tým, ktorí len 

z diaľky sledovali ten pekársky ošiaľ.  

Zároveň sa začalo šetrenie. Nerozbehli sme síce žiadne nové investície, avšak bývalý 

starosta nám ich nechal dostatok naštartovaných. Máme rozostavané 3 bytové domy na ulici 

Pisárovskej, schválili nám 1 milión eur na výstavbu Zariadenia pre seniorov, ktorá sa začne 

v roku 2021. Zariadenie pre 12 klientov bude umiestnené vo dvore pri galérii.  

Čakáme na schválenie verejného obstarávania na zberný dvor, takže na jar 

predpokladáme začiatok realizácie jeho výstavby. Začasli sme s výstavbou parku na ulici 

Štúrova, stromy sú zasadené, ešte nás čaká drobná architektúra, kvietky a môžete si 

vychutnávať krásy tejto romantickej uličky.  

Zároveň sa snažíme tento rok naštartovať všetko potrebné, aby sme od januára prešli 

na množstvový zber odpadu. Už roky boli tí, ktorí poctivo separujú nespokojní s tým, že 

platia rovnako ako  ten, čo hádže všetko do komunálneho odpadu. Určite ste sa sami seba 

pýtali: “Načo sa ja potom tak snažím, keď sused vôbec neseparuje?“  

Po tejto zmene by to malo byť spravodlivejšie a veríme, že nám vďaka tomu aj stúpne 

miera triedenia a budeme jednou zo vzorových obcí, kde ľudia vedia, čo je pre nás a našu 

planétu potrebné! ☺ Tak poďme do toho spolu, trieďme odpad, kompostujme, zadržiavajme 

dažďovú vodu na našich záhradách, veď chceme, aby aj naše vnúčatá žili v krásnej krajine.  

Ako vidíte, máme toho za sebou veľmi veľa, ale zároveň verím, že to najkrajšie nás 

ešte len čaká. Verím, že spoločnými silami, spoločnými nápadmi toho dokážeme ešte viac 

a už teraz sa na to veľmi teším! Lebo Spišský Hrhov nie je len adresou nášho trvalého pobytu, 

ale naším domovom.  

Mgr. Zuzana Kučerová 
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Rozpočtové hospodárenie obce Spišský Hrhov v roku 2019 

 

Obec hospodári na základe schváleného rozpočtu, ktorý tvoria bežné a kapitálové príjmy, 

bežné a kapitálové výdavky a príjmové a výdavkové finančné operácie. 

Rozpočet obce Spišský Hrhov na rok 2019 bol schválený obecným zastupiteľstvom dňa 

14.12.2018 Uznesením č. 70/2018. Hospodárenie obce sa riadilo schváleným rozpočtom na 

príslušný rok, ktorý bol zároveň v priebehu roka 2019 upravovaný. 

Plnenie rozpočtu príjmov obce v roku 2019:   

Príjmy obce Spišský Hrhov spolu € 2.724.841,67  

Príjmy RO – Základná škola s materskou školou /vlastné príjmy, 

projekty/ € 203.911,47    

Príjmy RO – Základná umelecká škola /vlastné príjmy/ € 14.047,88 

PRÍJMY SPOLU: € 2.942.801,02 

Príjmovú časť rozpočtu tvoria daňové príjmy, nedaňové príjmy, dotácie, transfery, 

príjmy plynúce z realizácie projektov a vlastné príjmy rozpočtových organizácií.  

Hlavným zdrojom daňových príjmov obce  je výnos dane z príjmov, tzv. podielové dane, 

ktoré boli obci poukázané v r. 2019 v celkovej výške € 1.199.700,92. Ďalšími významnými 

príjmovými položkami sú: daň z pozemkov € 27.962,31 a daň zo stavieb € 15.005,57, daň za 

KO € 25.520,93. Medzi nedaňové príjmy patria: príjem z prenajatých obecných 

bytov € 62.506,42, platby za vodu  € 11.878,93 a ostatné príjmy za cintorínske poplatky, 

relácie v MR, vyúčtovanie energií, vstupné Hč /spolu € 34.530,18/. 

V rámci transferov, dotácií  a realizovaných projektov, významný príjem tvorili: 

Transfery z OÚ, odbor školstva na prenesené kompetencie pre ZŠsMŠ:  € 728.754,00, 

Finančné príspevky z ÚPSVaR na podporu zamestnávania UoZ: € 110.853,40, 

Národný projekt – Terénna sociálna práca:  € 12.421,00, 

Národný projekt – Komunitné centrá: € 32.716,20, 

Projekt „Hlasy predkov“:  € 32.768,67, 

Dotácia na „výmenu umelého trávnika na multifunkčnom ihrisku“ z ÚV 

SR: € 15.000,00. 

V roku 2019 obec prijala kapitálové transfery v celkovej hodnote € 130.356,69, v tom: 

Dotácia na akciu: „Rekonštrukcia obecného majetku pre účely výrobného a školiaceho 

strediska pre sociálne podniky“ – Sušiareň ovocia /MF SR/: € 40.000,00, 

Dotácia na akciu: „Rekonštrukcia miestnych komunikácií“ – Spevnená plocha 

„Rybníček“ /MF SR/: € 10.000,00, 

Regionálny príspevok na projekt: „Výstavba cyklochodníka v obci Spišský 

Hrhov“ /ÚPV  SR/:   € 50.000,00, 

Dotácia na projekt: „Úprava verejného priestranstva“ /SAŽP/: € 4.275,95, 

Dotácia na výstavbu „BD 4 b.j.“ - BD-1 /MDaV SR/: € 26.080,74. 

 



 

5 

Čerpanie rozpočtu výdavkov obce v roku 2019:  

Výdavky obce Spišský Hrhov spolu: € 1.310.606,82 

Výdavky RO – Základná škola s materskou školou € 1.186.767,28 

Výdavky RO – Základná umelecká škola  € 273.696,88 

VÝDAVKY SPOLU: € 2.771.070,98 

 

Bežné výdavky obce  – € 908.151,72 – týmito výdavkami obec pokrýva mzdové náklady, 

nákup tovarov a služieb, bežné transfery a splátky úrokov.  

Uvedené výdavky zahŕňajú zabezpečenie chodu obce: výdavky verejnej správy 

/€ 230.926,48/,  požiarna ochrana a dotácie DHZ /€ 8.074,43/, všeobecná pracovná oblasť –

  TSP, KC, ÚPSVaR, projekty – /€ 246.391,66/, výdavky na miestne komunikácie 

/€  22.542,17/, nakladanie s odpadmi a odvoz KO /€ 28.635,87/, rozvoj bývania – obecné byty 

/€ 24.519,89/,  rozvoj obce – verejné priestranstva a údržba stavieb /€ 53.372,87/, 

zásobovanie vodou /€  25.195,64/, verejné osvetlenie /€ 15.828,42/, rekreačné a športové 

služby a dotácie FK 49 a ZO JD /€  29.805,04/, kultúrne služby, KD, Harhovske čuda 

a zabaviska /€ 37.631,07/, Dom smútku a cintorín /€ 3.601,82/, Denné centrum /€ 4.983,30/, 

sociálna pomoc – rodinné prídavky, DHN /€  13.018,44/.  

V bežných výdavkoch verejnej správy sú ďalej zahrnuté dotácie súkromným 

zriaďovateľom – Súkromnému centru špeciálno-pedagogického poradenstva a prevencie 

€  139.552,00 a Súkromnému centru pedagogicko-psychologického poradenstva € 39.834,00. 

Keďže obec je zriaďovateľom rozpočtových organizácií v obci, súčasťou bežných výdavkov 

obce sú aj výdavky na prenesené a originálne kompetencie – Základnej škole s materskou 

školou €  1.180.371,28 a Základnej umeleckej škole € 273.696,88. 

Kapitálové výdavky obce – týmito výdavkami obec realizuje investičnú výstavbu v obci, 

rekonštrukcie a modernizácie jednotlivých budov a objektov obce. Významné investičné 

akcie, na ktoré obec v r. 2019 vynaložila finančné prostriedky boli:  

Cyklochodník – novostavba: € 181.826,32, 

ČOV Spišský Hrhov – ČOV Gen. Svobodu – kanalizácia: € 77.531,15, 

Bytové domy: BD-1, BD-2,3, TV k BD-1,2,3: € 56.753,15, 

KD – rekonštrukcia kuchyne KD: € 37.554,68, 

Rozhľadňa Spišský Hrhov: € 14.150,00. 

 

Súčasťou rozpočtu obce sú aj finančné operácie, prostredníctvom ktorých sa 

vykonávajú prevody z peňažných fondov a realizujú sa návratné zdroje financovania a ich 

splácanie. Do  príjmovej časti rozpočtu boli v r. 2019 zapojené aj nevyčerpané finančné 

prostriedky z r.  2018 v celkovej výške € 12.212,64, prostriedky Fondu rozvoja obce 

€ 77.531,15, prostriedky Rezervného fondu € 9.800,00, prijatý bankový úver vo výške 

€ 50.000,00 na Cyklochodník a úvery ŠFRB na výstavbu BD-1,2,3 € 28.749,90. 

Výdavkovými finančnými operáciami sa realizovali splátky istín bankových úverov 

€ 18.576,00, splátky istín úverov ŠFRB € 22.712,37 a leasingové splátky /nový OA/ € 331,74.  
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R E K A P I T U L Á C I A   -   r o k   2 0 1 9 

R o z p o č e t P R Í J M Y V Ý D A V K Y 

V ý s l e d o k 

rozpočtového 

h o s p o d á r e n i a 

1. Bežný rozpočet 2.631.930,64 2.362.219,88 

269.710,76 
- OBEC 2.421.081,14 908.151,72 

- RO: ZšsMš 196.801,62 1.180.371,28 

- RO: ZUŠ 14.047,88 273.696,88 

2. Kapitálový rozpočet 132.576,69 367.230,99 

-234.654,30 - OBEC 132.576,69 360.834,99 

- RO: ZšsMš 0,00 6.396,00 

- RO: ZUŠ 0,00 0,00 

Rozpočet spolu /1.+2./ 2.764.507,33 2.729.450,78 35.056,46 

3. Finančné operácie 178.293,69 41.620,11 

136.673,58 - OBEC 171.183,84 41.620,11 

- RO: ZšsMš 7.109,85 0,00 

- RO: ZUŠ 0,00 0,00 

Rozpočet  spolu/1.+2.+3./ 2.942.801,02 2.771.070,98 171.730,04 

 

 

Výsledok hospodárenia € 171.730,04 po odpočítaní nevyčerpaných účelovo určených 

finančných prostriedkov vo výške € 117.583,48 predstavuje sumu € 54.146,56 = zostatok 

finančných prostriedkov na rozdelenie. Tento zostatok je zdrojom rezervného fondu a ďalších 

peňažných fondov obce. O použití fondov rozhoduje obecné zastupiteľstvo obce. 

Uznesením č. 40/2020 zo dňa 11.6.2020 obecné zastupiteľstvo schválilo použitie Fondu 

rozvoja obce na tieto kapitálové výdavky: 

a)BD1, BD2, BD3 – nové bytové domy Pisarovská a technická vybavenosť: € 14.500,00, 

b)Rozšírenie ČOV + kanalizácie II. etapa /PD/: € 8.000,00, 

c)Rozšírenie OV /zvýšenie tlaku Pisarovská/: € 15.000,00. 

 

Túto stručnú rekapituláciu hospodárenia za rok 2019 pre Vás pripravila:     

 
 Ing. Iveta Richtarčíková, ekonómka Ocú 
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Farnosť v Spišskom Hrhove povedie nový farár 
 

Katolícky kostol sv. Šimona a Júdu je jednou 

z  najvzácnejších kultúrno-historických pamiatok obce Spišský 

Hrhov. Zvláštnosťou inak ranogotického kostola je renesančná 

veža s atikovým zakončením, ktoré je typické práve pre staré 

spišské zvonice. Podobné sa  nachádzajú napríklad v Kežmarku, 

Poprade či Podolínci. Kostolný interiér pochádza prevažne 

z  obdobia baroka a nachádza sa tu vzácna monštrancia z roku 

1775. Niekoľkokrát bola vystavovaná na Slovensku aj v zahraničí. 

Medzi ďalšie vzácností patrí drevená kalvária z  roku 1669, či 

umelecky vyrezávaný betlehem. Kostol sv. Šimona a Júdu je 

zaujímavý i tým, že ho od polovice 16.  do  polovice 17. storočia 

používali súčasne katolíci i evanjelici. Posledná veľká renovácia sa v kostole uskutočnila 

v roku 1869. V 50. rokoch 20. storočia miestny farár Ján Ševčík vymenil kostolné lavice, 

v roku 1982 bol renovovaný hlavný oltár. V Spišskom Hrhove je aktuálne 1700 farníkov a do 

farnosti patria aj dve filiálky Doľany a Roškovce s  približne 700  farníkmi.  

12. júla bol pri slávnostnej svätej omši oficiálne uvedený do úradu nový farár 

Vdp.  Miroslav Baloga, ktorého vám predstavíme v rozhovore. 

Hoci ste doteraz pôsobili aj v okolí Spišského Hrhova, istotne sa nájdu farníci, ktorí 

vás ešte nepoznajú. Mohli by ste prezradiť, odkiaľ pochádzate a kde ste pôsobili 

predtým? 

Narodil som sa 1. októbra 1981 v Krompachoch a pochádzam z neďalekých Spišských 

Vlách, kde som navštevoval základnú školu. Neskôr som študoval na Gymnáziu sv. Františka 

Assiského v Levoči. Hneď po strednej škole som nastúpil do kňazského seminára. Za kňaza 

som bol vysvätený v roku 2006. Mojím prvým pôsobiskom bola oravská farnosť Hruštín, 

ďalej som ako kaplán pôsobil v Tvrdošíne a neskôr v najchladnejšej slovenskej dedine 

Oravskej Lesnej. Zaujímavé je, že i táto obec sa v roku 2011 stala Dedinou roka. 

V rokoch 2012 - 2015 som študoval kánonické právo na Fakulte kánonického práva 

sv.  Pia  X. v Benátkach. Po návrate na Slovensko som sa stal kaplánom na Spišskej Kapitule, 

neskôr smerovali moje kroky v tejto pozícii do obce Žehra a teraz, z rozhodnutia diecézneho 

biskupa, som ako farár nahradil predchádzajúceho pána farára, ktorý odišiel do dôchodku. 

Od  roku 2015 som i sudcom Cirkevného súdu Spišskej diecézy. 

V Spišskom Hrhove ste síce krátko, ale už vás niečím oslovil? Je pre vás niečím 

zaujímavý? 

Jeden priateľ kňaz mi vravel, že sa vlastne vraciam domov, pretože z Roškoviec 

pochádza moja mama. Mnohí farníci ma teda poznajú. Spišský Hrhov je naozaj pekná obec. 

Zatiaľ ju postupne spoznávam. Bol som si už pozrieť kaštieľ, ale určite si chcem pozrieť aj 

ďalšie jej zaujímavosti. Priznám sa, že často, keď som si pri cestovaní prechádzal cez Spišský 

Hrhov, nikdy som si nepomyslel, že tu raz budem pôsobiť. 
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Som veľmi rád, že ľudia sú tu aktívni. Na prvú brigádu na fare prišlo asi 50 ľudí. Taká 

vysoká účasť ma prekvapila a veľmi potešila. Všetkým, ktorí prišli, aj touto cestou ďakujem. 

Teší ma, keď vidím, že sú miestni ľudia aktívni, že nie sú ľahostajní a poteším sa, keď sa 

zapoja aj do ďalších brigád a aktivít vo farnosti. 

Aké sú vaše najbližšie i vzdialenejšie výzvy či plány vo farnosti? 

Prvou výzvou je fara, ktorá je v zlom stave. Opravy už potrebuje farský kostol.  

Z pastoračných vecí sa pripravujeme na 1. sväté prijímanie. Plánujem začať tradičné 

detské sväté omše. V tunajšej škole budem učiť deti náboženstvo, načo sa teším.  

V budúcnosti by som chcel nachystať nejaké pastoračné priestory, ktoré budú slúžiť 

na  organizovanie rôznych pastoračných aktivít, napríklad s deťmi, či mladými ľuďmi, 

na  nacvičovanie spevokolu...  

Postupom času by som chcel organizovať farské púte na rôzne pútne miesta na 

Slovensku alebo v zahraničí.  

Na záver ešte otázka - čo vás sprevádza vo viere a jej hlásaní? Máte pre našich 

čitateľov nejaký odkaz či posolstvo? 

Často hovorím deťom a mladým: “Buď dobrý, aby som nebol sám, aby nás bolo 

viac.“ S Božou pomocou sa usilujme o dobro vo svojom živote. Ľudia považujú za dôležité 

všeličo. Mnohí zdravie, iní majetky alebo niečo iné, ale zabúdajú, že popri tom je dôležité byť 

dobrý. Byť dobrý jeden k druhému, pomáhať si... To znamená, snažiť sa  byť dobrým 

človekom, dobrou mamou, otcom, dobrým manželom, manželkou, dobrým žiakom,  

kamarátom, dobrým kresťanom… Aby sa nám dobro vrátilo, musíme ho konať i my.  

A na záver ešte prosím o modlitbu za mňa i za celú farnosť, aby som bol dobrým 

farárom, aby sme sa všetci snažili naplniť svoje životy skutkami podľa evanjelia, aby sme 

sa  snažili byť dobrí a zaslúžili si tak odmenu v nebi. 

Mgr. Vladimíra Novotná Čajová 

  

Vzdelávanie na ZŠ s MŠ v Spišskom Hrhove počas pandémie COVID – 19 
 

Oblasť vzdelávania bola situáciou spôsobenou pandémiou COVID – 19 zasiahnutá do 

veľkej miery aj na našej škole v Spišskom Hrhove. Na základe rozhodnutia zriaďovateľa, 

Úradu verejného zdravotníctva a Ministerstva školstva, boli prijaté zásadné preventívne 

opatrenia, aby vzdelávanie žiakov mohlo prebiehať i v domácich podmienkach. Hneď od 

začiatku škola začala vzdelávať dištančnou formou. Veľmi promptne sme reagovali na 

vzniknutú situáciu a hľadali sme čo najefektívnejšie spôsoby komunikácie so žiakmi 

i rodičmi, s ohľadom na vek žiakov a ich technické možnosti, obzvlášť pripojenie na internet. 
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Na prvom stupni triedne učiteľky využili najprv možnosť osobnej telefonickej 

komunikácie s rodičmi, prostredníctvom ktorej podali základné informácie, ako bude 

vyučovanie prebiehať, stanovili harmonogram hodín a predmetov, spôsoby komunikácie 

s deťmi, spätnú väzbu, kontrolu  a mnohé iné aspekty. Následne boli hodiny vedené aj 

prostredníctvom aplikácie Messenger, Facebook, v niektorých triedach sa deti delili na 

skupiny, aby bolo možné počuť sa s učiteľom. V iných triedach zase vyučujúci zasielali 

zadanie emailom a rodičia ich poskytli žiakom. 

Na druhom stupni školy bola práca aj vzhľadom na vek žiakov a ich technické 

schopnosti jednoduchšia, okrem emailov, Messengra, Facebooku a  video aplikácií sa do 

veľkej miery uplatnila aplikácia ZOOM, kde žiakom bol pred hodinou zaslaný odkaz, ktorý 

po odkliknutí spojil celú triedu vizuálne aj zvukovo s učiteľom. Tento spôsob bol žiakmi aj 

učiteľmi hodnotený najpozitívnejšie a bol veľmi efektívny. Vyučujúca informatiky 

zverejňovala každý týždeň aktuálne učebné materiály a zadania na webovej stránke školy. 

V rodinách, kde absentovalo pripojenie na internet, zásadným spôsobom asistovali 

pracovníčky Komunitného centra, ktoré osobne roznášali výučbové materiály, pracovné listy 

a zadania v tlačenej forme, za čo im ďakujeme. Nápomocné bolo aj Ministerstvo školstva, 

ktoré prostredníctvom portálu www.ucimenadialku.sk poskytlo odbornú a metodickú pomoc 

pedagógom aj rodičom. V oblasti kontaktu a komunikácie so žiakmi veľmi pomohli aj všetci 

školskí asistenti. 

Od 1. júna sa žiaci 1. – 5. ročníka vrátili naspäť do školy, po predchádzajúcom súhlase 

rodičov, na báze dobrovoľnosti a za splnenia prísnych hygienických pravidiel. Žiaci si pri 

vstupe do školy dezinfikovali ruky, nosili rúška, bola im meraná telesná teplota, skupiny tried 

sa nepremiešavali, taktiež vydávanie obedov bolo nastavené tak, aby v priestoroch jedálne 

bola vždy len jedna trieda. Pani upratovačky po každej hodine dezinfikovali toalety, kľučky 

a spoločné priestory. 

Veríme, že návrat do škôl  v septembri bude bez obmedzení, a že plynulo prejdeme 

k starému, klasickému spôsobu výučby a vzdelávania. 

Mgr. Peter Strážik, riaditeľ školy 

 

 

 

 

 

 

http://www.ucimenadialku.sk/
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Malí farmári – úspešní v škole a podnikaní 
 

Nadácia ČSOB schválila našej škole projekt v objeme 

3000,- Eur s názvom: „Malí farmári – úspešní v škole 

a podnikaní“, vďaka ktorému rozšírime dlhodobé aktivity 

školy v oblasti zamerania sa na špecifiká regiónu, pestovanie, 

včelárstvo, remeslá, výrobu lokálnych domácich produktov – 

sirupy, šťavy, čaje, kompóty, džemy a iné. 

 Novinkou je, že samotní žiaci pod vedením zamestnanca 

ČSOB, pripravia vlastný finančný a podnikateľský plán, sami 

rozhodnú o tom, ako naložia s financiami s predaja a skúsia sa 

naučiť „podnikať“. Z finančného príspevku nám obecná firma 

vyhotovila 10 nových vyvýšených záhonov, nakúpili sme substráty a sadenice bylín a čajovín, 

novú sušičku ovocia, fľaše, obalové materiály na čaje, záhradnícke potreby a iné. 

Napriek pandémii, ktorá prerušila a oddialila najdôležitejšie aktivity projektu, 

rozhodnutím donora sa presunú na ďalší školský rok, aby žiaci školy mali naplno možnosť 

skúsiť všetky plánované aktivity, hlavne naučiť sa podnikať. 

Za pomoc pri tvorbe, realizácii a aktivitách projektu ďakujeme pani Alenke Ledeckej, 

vďaka ktorej sme projekt získali. 

Mgr. Peter Strážik, riaditeľ školy 
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Stručný popis projektu 

Predkladaný projekt s názvom "Zvýšenie kvality vzdelávania na Základnej škole 

s  materskou školou Spišský Hrhov" je zameraný na zvýšenie kvality vzdelávania v rámci 

prírodovedných, matematických, environmentálnych, jazykových a IKT zručností a  zároveň 

na zvýšenie odbornosti pedagogických zamestnancov v rámci týchto oblastí. 

Hlavným cieľom projektu je: "Zlepšiť výsledky a kompetencie žiakov, vrátane žiakov 

so  špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami v rámci prírodovedných, matematických, 

environmentálnych, jazykových a IKT zručností a zároveň zvýšiť odbornosť pedagogických 

zamestnancov v rámci týchto oblastí." 

Projekt je realizovaný prostredníctvom 3 hlavných aktivít.  

Cieľovými skupinami projektu sú žiaci základných škôl vrátane žiakov so ŠVVP 

a  pedagogickí a odborní zamestnanci základných škôl podľa zákona č.317/2009 Z. z. 

o  pedagogických zamestnancoch a odborných zamestnancoch a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

Miestom realizácie projektu je Prešovský samosprávny kraj, okres Levoča patriaci 

k  najmenej rozvinutým okresom, obec Spišský Hrhov. 

Mgr. Peter Strážik, riaditeľ školy 

 

 

 

   

 

Základná škola s materskou školou, Komenského 2, 053 02 Spišský Hrhov 

realizuje dopytovo-orientovaný projekt s názvom 

„Zvýšenie kvality vzdelávania na Základnej škole s materskou 

školou Spišský Hrhov“ 

 

Trvanie projektu: 02/2019 – 01/2021 

Kód projektu ITMS2014+: 312011S121 

Prioritná os: Vzdelávanie 

Špecifický cieľ: 1.1.1 Zvýšiť inkluzívnosť a rovnaký prístup ku kvalitnému vzdelávaniu a zlepšiť výsledky a kompetencie detí a 

žiakov 

Poskytnutý nenávratný finančný príspevok: 168 855,96 EUR 

„Tento projekt sa realizuje vďaka podpore z Európskeho sociálneho fondu a Európskeho fondu regionálneho rozvoja 

v rámci  Operačného programu Ľudské zdroje.“ 
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Obecná knižnica 
 

Mohlo by sa zdať, a mnohým sa aj zdá, že knižnice sú 

v súčasnosti prežitkom, a že deti  a mládež aj tak nečítajú a ku knihám 

nemajú vytvorený vzťah. Dôvodom sú moderné médiá 

a  nové informačné technológie, ktorým dávajú prednosť nielen deti, 

ale aj mnohí dospelí. To, že v dnešnej dobe deti a mládež nečítajú, je 

skutočnosť a často sme na vine my, dospelí. Čítaním sa prehlbujú 

vedomosti čitateľa, zlepšuje sa pamäť, rozširuje slovná zásoba, 

uľahčuje sa učenie, rozvíja sa fantázia, formuje sa estetické cítenie 

a zlepšuje sa písomný prejav. Nie je preto márne, ak sa aj v obci 

buduje a udržiava knižnica, ktorá môže zásadným spôsobom pomôcť 

pri vytváraní čitateľských návykov a pri postupnom zlepšovaní čitateľských zručností, najmä 

detí.  

A to bol hlavný dôvod na „ naštartovanie“ obecnej knižnice v Spišskom Hrhove, ktorá tu 

chýbala. S obnovovaním knižnice nám veľmi ochotne pomáhajú riaditeľka Knižnice Jána 

Henkela v Levoči, Mgr. Janka Dolanská a p. Andrea Žihalová, metodička a pracovníčka 

Detského oddelenia, za čo sme im veľmi vďační. Vyradili sa staré tituly alebo knihy, ktoré 

boli poškodené. Množstvo kníh sme dostali darom, ale služby knižnice chceme skvalitňovať 

aj kúpou nových kníh.  

Knižnica bude rozdelená na Oddelenie pre deti a mládež, Oddelenie beletrie pre 

dospelých a Oddelenie náučnej literatúry pre dospelých. Pre deti sú knižky vstupenkou do 

sveta dobrodružstiev, a preto sme sa rozhodli vytvoriť deťom samostatný priestor, kde 

budeme organizovať detské čítania. Vytvoríme priestor, kde sa budú deti cítiť dobre, budú sa 

k nám často vracať, a týmto spôsobom ich budeme motivovať k čítaniu.  

Knižnicu sme zabezpečili systémom KIS – knižnično-informačný systém, ktorý 

umožňuje katalogizáciu titulov. Momentálne  si pomocou čiarového kódu  vytvárame katalóg 

kníh. Je to rýchly a jednoduchý spôsob evidencie titulov. Do budúcnosti plánujeme online 

katalóg kníh. Aktivity knižnice budeme propagovať prostredníctvom webovej stránky obce 

Spišský Hrhov a sociálnych sietí.  

Naším cieľom je uspokojiť kultúrne, informačné a vzdelávacie požiadavky čitateľa 

pravidelným dopĺňaním knižného fondu, zvyšovať zvyšovanie záujmu o čítanie a vytvárať 

návyk čítať, zvyšovať čitateľskú gramotnosť, vytvárať plnohodnotné trávenie voľného času 

čitateľov. 

“Knihy sú najtichším a najstálejším priateľom. Sú najprístupnejším a najmúdrejším 

poradcom a najtrpezlivejším učiteľom.”  - Charles William Eliot 

Mgr. Ivana Farkašovská 
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Komunitné centrum 
 

Obdobie počas koronavírusu zasiahlo 

každého z nás. Nikdy sme neboli v takejto 

situácii a nevedeli sme, čo môžeme očakávať. 

V komunitnom centre sme museli zrušiť všetky 

skupinové aktivity zamerané pre deti a seniorov. 

Rýchlo sme sa však prispôsobili novej situácii 

a snažili sme sa pomáhať všetkým, ktorí to 

potrebovali. Prioritou boli pre nás deti, ktorým 

sme chceli pomôcť, aby nevypadli zo 

vzdelávacieho procesu a príliš nezaostali za 

svojimi rovesníkmi. Preto sme oslovili pána 

riaditeľa základnej školy s ponukou na 

spoluprácu. Základná škola vyučovala deti elektronickou formou, ale nie všetky deti mali 

doma internet. Zistili sme, ktoré deti nepracujú elektronicky a následne sme sa skontaktovali 

s ich učiteľmi. Učitelia nám elektronicky posielali učivo a domáce úlohy, ktoré sme pre deti 

vytlačili. Potom sme im úlohy odniesli domov, po vypracovaní pozbierali, odfotili 

a elektronicky posielali späť. Pre deti to bola nová situácia, mysleli si, že majú prázdniny. 

Postupne si však zvykli a snažili sa pracovať najlepšie ako vedeli.  Zároveň sme motivovali aj 

rodičov, aby sa deťom venovali a pomáhali im s učením. Pomohli  sme pri elektronickom 

zápise detí do škôlky aj školy. Spolupráca so základnou školou dopadla veľmi dobre, 

navzájom sme si pomáhali a myslím si, že dobrá spolupráca je základom každej komunity.  

Keďže úrady, banky a iné inštitúcie boli zatvorené, klienti k nám prichádzali 

s úradnými záležitosťami. Najviac sme komunikovali s ÚPSVaR – zasielali sme všetky 

žiadosti, potvrdenia a doklady elektronickou formou, aby klienti necestovali a nechodili na 

úrady. Počas koronakrízy veľa ľudí prišli o zamestnanie, ale s uvoľňovaním opatrení sa 

snažili nájsť si novú prácu. Preto k nám prichádzalo mnoho klientov, aby sme im pomohli 

s vypísaním životopisov a žiadostí do zamestnania. Naša pomoc nebola márna, pretože sa 

viacerí zamestnali, z čoho máme veľkú radosť.  

Najviac nám chýbajú naši seniori, ktorí patria medzi najohrozenejšiu skupinu, a preto 

sa nemôžu stretávať. Oni najviac pociťujú osamelosť, ale prvoradé je ich zdravie. Dúfajme, že 

sa situácia zlepší a čoskoro sa všetci spolu stretneme.  

Komunitné centrum 

odborná pracovníčka 

Mgr. Katarína Kožárová 
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Revitalizácia Štúrovej ulice 
 

Už je to štvrtý rok čo nám Ministerstvo životného prostredia schválilo podporu v rámci 

Programu obnovy dediny, tento krát vo výške 4  902,95 €. 

 Jednou z hlavných priorít obce je starostlivosť o zeleň, tiež obci záleží na tom, aby sa tu 

obyvatelia cítili príjemne, a preto sa snažíme prispievať k  zlepšeniu i skrášleniu životného 

prostredia vo  všetkých častiach obce. V rámci projektu bude upravené verejné priestranstvo 

na ulici Štúrovej. Časť tejto lokality sa premení na zelenú oddychovú zónu.  

V prvej fáze už prebehlo na základe povolenia Životného prostredia Levoča výrub 

poškodených jelší, ktoré okrem ekologických funkcií už nespĺňali ani estetickú funkciu, a tým 

pádom neprispievali k  zlepšeniu kvality prostredia.  

Daným projektom sa vytvorí ďalšia zelená oddychová zóna, čím sa zvýši štandard života, 

životná úroveň obyvateľov obce, či harmonický rozvoj zdravého životného prostredia.  

Realizáciou projektu sa zjednotí a skultivuje priestor v spomínanej časti obce. 

Navrhované zelené prvky a záhony budú nadväzovať už na vytvorené zelené zóny, oázy 

a  zelené plochy v  rôznych častiach našej obce. Projekt bude zahŕňať úpravu terénu, prípravu 

pôdy, práce na prírodnom chodníku, múriku s trvalkovým záhonom, výsadbu kríkov, 

okrasných stromov, osadenie lavičiek, odpadkových košov, informačnej tabule a výsev 

trávnika. 

Tešíme sa, že už v budúcej letnej sezóne budeme môcť relaxovať aj v tejto oddychovej 

časti a vychutnávať si kvitnúce kvety a kríky. Ukončenie realizácie projektu podľa zmluvy je 

stanovené do konca októbra, kedy už určite bude pracovať na ďalšom projekte a výbere 

lokality, ktorú opäť v rámci výzvy „Program obnovy dediny“ zveľadíme.  

 Mgr. Lívia Vagnerová  
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Zariadenie pre seniorov v Hrhove 
 

V Spišskom Hrhove už čoskoro vyrastie Zariadenie pre seniorov, ktorého cieľom je 

prispieť k zlepšeniu kvality života obyvateľov so zdravotným znevýhodnením a zabezpečiť 

udržateľné poskytovanie verejných služieb. 

Takmer po dvojročnom úsilí, sa nám podarilo získať z Ministerstva pôdohospodárstva 

a rozvoja vidieka Slovenskej republiky nenávratný finančný príspevok vo výške 

€ 1 183 545,69. 

V zariadení pre seniorov sa bude poskytovať sociálna služba pre 12 prijímateľov 

sociálnej služby v jednej budove. Klientom bude poskytovaná pomoc pri odkázanosti na 

pomoc inej osoby, sociálne poradenstvo, sociálna rehabilitácia, ubytovanie, stravovanie, 

upratovanie, pranie žehlenie bielizne a šatstva, budú zabezpečené záujmové činnosti s cieľom 

udržiavať duševnú sviežosť a dobrú fyzickú kondíciu klientov až do vysokého veku.  

Novostavba budovy zariadenia pre seniorov sa bude realizovať v priestoroch vedľa 

galérie (dvor vedľa pálenice), na parcele KN C 379/1. Jedná sa o murovaný objekt 

z tradičných materiálov, zakladaný na pásových betónových základoch, prestrešené 

sedlovými a pultovými strechami. Zastavaná plocha zariadenia bude 694,00 m². Bytové 

jednotky budú mať samostatný vstup a budú svojím charakterom podobné bežnej domácnosti, 

budú umožňovať užívateľom vykonávať bežné činnosti napríklad  spanie, vykonávanie 

hygieny, pranie bielizne a vytváranie spoločenských kontaktov. Realizácia stavby zariadenia 

sa zaháji na budúci rok 2021, keďže je potrebné zabezpečiť dodávateľa stavby 

prostredníctvom verejného obstarávania.   

Veríme, že toto zariadenie bude prospešné pre našu obec a našich občanov, no hlavne pre 

tých, ktorí sú na túto službu odkázaní. Výstavbou zariadenia pre seniorov podporíme 

aj  zamestnanosť, keďže sa vytvoria nové pracovné miesta na pozíciu zdravotných sestier, 

opatrovateliek a ďalšieho personálu, potrebného na každodenný chod sociálneho zariadenia. 

Mária Marčišáková    
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Nové nájomné byty v obci 
 

Bývanie rieši, skôr či neskôr každý z nás a dôležitá je taktiež aktuálna životná situácia. 

Niekto ide z prenájmu do prenájmu, iný túži po vlastnom domčeku so záhradou. 

Nie každá obec sa môže pochváliť takou bytovou výstavbou, ako tá naša, aj keď každá 

výstavba vyvolá diskusiu medzi ľuďmi, ktorí už v danej komunite bývajú. Pre obec bola 

vždy prioritou pomoc rodinám, ako aj možnosti bývania či nájmu za rozumnú cenu. V obci 

je aktuálne 81 nájomných bytov, a to od jednoizbových až po trojizbové byty, bezbariérové či 

drevodomy. 

 

O nájomné byty je stále veľký záujem a žiadatelia sú mladé rodiny, starší obyvatelia, aj 

jednotlivci, či už z obce ale aj z blízkeho okolia. Ide prevažne o byty postavené so štátnou 

pomocou, teda sociálne bývanie, čo znamená, že byty majú zákonom obmedzenú metráž.  

Obec mala opätovne schválenú žiadosť na dotáciu z Ministerstva dopravy a výstavby 

Slovenskej republiky na rozvoj bývania a v jeseni minulého roku začala s výstavbou 

nájomných bytov. Jedná sa o 3 bytové domy, v ktorých bude spolu 12 bytov, z toho 8 bytov 

s rozlohovou plochou do 55 m2 a 4 byty s rozlohovou plochou do 45 m2.  

Obecná firma na týchto bytoch intenzívne pracuje, ale tentokrát sme pre Vás pripravili 

novinku a v blízkej dobe chystáme „Deň otvorených dverí“ Pre všetkých ktorí majú záujem 

o tieto byty, alebo len tak zo zvedavosti, môžu sa prísť osobne pozrieť.. 

Tešíme sa a veríme, že týmto opäť pomôžeme vyriešiť otázku bývania. 

 

Mária Semanová 
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Zo života ZO Jednoty dôchodcov v Spišskom Hrhove 

  

V tomto roku naši dôchodcovia tak ako mnoho iných, z dôvodov nám dobre známych, 

zostali doma. A to doslova. Naposledy sa stretli na posedení k MDŽ. Korona zasiahla aj do 

ich životov. Preto si spomeňme na to, aký bol uplynulý rok.  

Naša organizácia má 53 členov. Spolupracuje s Okresnou organizáciou, ale i ďalšími ZO 

okresu Levoča.  Rok 2019 bol bohatý na rôzne podujatia a akcie. 

 

Po Fašiangovom posedení a divadelných Džabaninách, sme mali Výročnú členskú 

schôdzu, na ktorej sme prijali plán práce pre rok 2019 a schválili výbor našej ZO.V marci 

bolo prekvapením pre naše ženy posedenie k MDŽ a hlavne kultúrna vložka v podaní našich 

mužov. Naši zástupcovia sa tiež zúčastnili stretnutia s VÚC  ku koncepcii rozvoja nášho 

okresu v sociálnych službách. 

V máji sme nakupovali v Nowom Targu, zúčastnili sme sa otvorenia Muzik múzea 

v Sp.  Hrhove. Na Deň detí sme sa podujali uvariť pre deti a ostatných návštevníkov guláš, 

spolupráca s obcou a ostatnými účastníkmi dopadla na výbornú. Akcia pre deti sa vydarila. 

Naši športovci nás reprezentovali na Okresných športových hrách usporiadaných OO 

v Levoči. Najlepší potom súťažili za náš  okres na Krajských športových hrách v júni v Starej 

Ľubovni. 

Za našu ZO celkom  súťažilo  8 členov  p. Kotrady, Tomalský, Talpáš, Puhalla, 

Richtarčík a p. Kotradyová, Puhallová , Lesňáková a Bigošová.   

Na jún sme pripravili už tradičnú Jánsku  opekačku, s občerstvením  v našom stane, ženy 

napiekli a celú akciu starostlivo pripravili. V Klube dôchodcov nás lektor a bylinkár 

p.  Karel  Štenbauer informoval o používaní byliniek a mastí.   
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V auguste sme zberali suroviny  a uvili dožinkový 

veniec. Prebehli nácviky programu na spoločné 

vystúpenie s hudobným doprovodom zo ZUŠ 

na  Harhovských čudách – Dožinky 2019, celkom 

vystúpilo 22 členov; večer bola dožinková zábava so 

živou hudbou; 

Dve naše členky, p. Albertová a Francová 

absolvovali v auguste ozdravný pobyt v Trenčianskych 

Tepliciach. a od 8.9.2019 v Piešťanoch bolo na 

týždňovom pobyte 16  členov  ZO mimo poukazov  JDS 

na vlastné náklady. 

V októbri za účasti členov i z iných ZO, 

zorganizovali sme  nákupy v Nowom Targu.  Mnohí naši 

členovia boli účastníkmi posedenia pri príležitosti 

životného jubilea a úcty k starším, usporiadaného Obcou.  

November sme začali okresnou súťažou v bowlingu. 

Súťažilo 5 našich členov, 6 družstiev okresu. Najlepší 

postupovali na krajskú súťaž. Na prechádzke v lese boli 6 členovia, pre  materiál na adventný 

veniec, ktorý sme  30.11.2019 inštalovali  pred Obecným úradom. 

V decembri naša ZO hostila 105 členov zo 6 základných organizácií okresu Levoča na 

Mikulášskom posedení. Pre všetkých prítomných sme upiekli a zabalili medovníčky ako 

darčeky, napiekli kysnuté koláče. V kultúrnej vložke večera sme vystúpili s pásmom 

Dožinky. Celú  akciu sme starostlivo pripravili a odovzdali pomyselný štafetový kolík ďalšej 

organizácii na  usporiadanie tohto posedenia v roku 2020. Už tradične, keďže to bol 

13. ročník,  naši členovia pomáhali pri príprave a realizácii výstupu na Medvedí vrch spolu 

s Urbariátom, Pasienkovým spoločenstvom a  Poľovníckou organizáciou, s účasťou vyše 250 

účastníkov výstupu. 
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Tento výpočet akcií za minulý rok hovorí sám za seba. Dokážeme sa zmobilizovať a aj 

prostredníctvom OO JDS a v spolupráci s ostatnými organizáciami v okrese Levoča, ako aj 

s  podporou nášho Obecného úradu a organizáciami v obci, sme mali bohatú činnosť. Chýba 

nám však lepšie resp. častejšie využitie našich klubových priestorov aj na usporiadanie 

malých súťaží, posedení a malú kultúrnu a klubovú činnosť našich členov. Toto je výzva pre 

nás všetkých do ďalších rokov, ako aj zvýšiť záujem i ďalších dôchodcov žijúcich v našej 

obci, aby rozšírili naše rady a obohatili jednak svoj ale i náš spoločný život. Na tomto bude 

treba riadne popracovať v budúcom období. 

Záverom treba poďakovať všetkým členom za ich aktívny prístup a chuť podieľať sa na 

činnosti našej organizácie, reprezentáciu a športové výkony, za ochotu a pomoc pri 

usporadúvaní rôznych akcií  no a samozrejme nášmu výboru, ktorému sa nedá uprieť, že 

pracuje, že sa stará a snaží. 

Všetkým nám ešte i v tomto ťažkom roku prajem  veľa tvorivých nápadov, zdravie 

a šťastie. 

Mária Puhallová – predsedníčka ZO JDS v Spišskom Hrhove 

 

Spišský Hrhov separuje (neseparujme sa) 
 

Separovať dáva zmysel 

Separovanie. Pre mnohých v poslednej dobe tak veľmi často omieľaná téma. S odpadmi 

a ich produkciou sa stretávame dennodenne. Odpad tvoríme totiž neustále. Mali by sme si o to 

viac uvedomiť, akú nesmierne dôležitú úlohu má separovanie, vďaka ktorému odpad nekončí 

na skládkach, ale putuje a stáva sa znovupoužiteľným materiálom pri procese opätovnej 

výroby. 

V našej obci máme pravidelný zber (aj) plastu, kovu a viacvrstvového kombinovaného 

materiálu. Raz za dva – tri týždne. Nádoby z džúsu či mlieka (viacvrstvové kombinované 

materiály), plechovky, fľaše a ďalšie iné obaly, ktoré sú bezprostrednou súčasťou našich 

vyprodukovaných odpadov. Ak sa stretneme s problémom, že si nie sme istí, či ide o plastový 

materiál, pomôcť nám môžu recyklačné značky, ktoré jednoducho nájdete na internete. 

Separovaním tak predchádzame plným smetným nádobám, a navyše, separovanie nás nestojí 

nič! Separovanie je zadarmo (áno, neplatíme za neho absolútne nič). Preto nemusíme mať 

obavy, že pri vyššom počte vytriedených vriec budeme platiť viac. Je tiež ale správne 

plastové fľaše stláčať, nezabúdajme tak prosím na to, nech sa zbytočne nevyváža vzduch. 

A ešte jedna, možno pre niekoho zaujímavá informácia, kelímky od jogurtov či iných 

mliečnych výrobkov nie je vôbec potrebné umývať. Prečo? Dôležité je, aby v nádobe neboli 

zvyšky jedla. Mechanizmus recyklovania si s tým už dokáže poradiť. Umývaním tak míňame 

najvýznamnejší zdroj – vodu, a ukrácame našu planétu o vzácne bohatstvo.  
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Poďme do lesa a nepríďme naprázdno 

Dovoľte mi zmeniť tému, chcem sa dotknúť ešte jednej veci, ktorá sa ma (i všetkých) 

bezprostredne týka. Viacerí ste sa počas koronakrízy vybrali do lesa. Akiste, prejsť sa, ovlažiť 

dušu aj telo. Rozhľadňa praskala vo švíkoch. Často som spolu so svojimi blízkymi chodievala 

do lesa aj s vrecom v ruke (a bolo nás viac, čomu sa nesmierne teším a každému ďakujem). 

Vrelo odporúčam: dva v jednom. Ísť, načerpať, ale tak trochu aj prírode čosi dať – vziať to, 

čím sme ju my ľudia pošpinili a znetvorili (ani trochu nepreháňam). Kedysi ma udivovali 

sáčky, obaly od sladkostí či vyhodené plastové fľaše. No dnes už ozaj nedokážem pochopiť, 

ako si človek dokáže dať tú námahu (namiesto toho, aby o kúsok ďalej zašiel na zberný dvor), 

že zanesie do lesa sedačku, kreslá, obývaciu súpravu (áno, čítaš správne), pneumatiky 

a vlastne už ďalej nechcem ani pokračovať. Človek si ani len nedokáže predstaviť, ako má 

niekto tú guráž ísť a spustošiť nenahraditeľné bohatstvo. Nevážime si to, zabúdame na to, že 

príroda je silnejšia ako my. Avšak tvárime sa ako najväčší hrdinovia, ktorých sa nič netýka. 

Avšak, týka a my jediní to dokážeme zmeniť.  

 

V mesiaci OKTÓBER pre Vás chystáme verejné stretnutie 

v kultúrnom dome, na tému MNOŽSTVOVÝ ZBER! Chceme Vám dať 

priestor na otázky a diskusiu s kompetentnými na túto tému. 

O presnom termíne Vás budeme včas informovať! 
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Všade dobre, v Spišskom Hrhove najlepšie (nepokazme si to) 

Cestou po dedine človek môže badať rôzne fľaše, obaly, ohorky od cigariet. Smutné. 

O pár metrov ďalej vidím kôš, ktorý je poloprázdny. Ani neviem, ako to nazvať, lenivosť či 

ľahostajnosť? Radšej sa zdržím komentára. Len mi to je veľmi ľúto, keď zdvihnem odpadok, 

ktorý tam čochvíľa opäť pribudne. Kritika nič nevyrieši, preto nikoho nechcem napomínať, 

súdiť, ani nikomu vstupovať do svedomia.  

Žijeme v obci, ktorá je výnimočná (žiadne klišé). Napredujeme, motivujeme, zlepšujeme 

sa. My všetci sme toho súčasťou, súčasťou rastu obce Spišský Hrhov. Vážme si to všetko, čo 

nám naša obec ponúka a snažme sa začať od seba. Neosočovať, nekrivdiť, nešíriť nenávisť, 

ale ísť príkladom. Začať sám od seba a ukázať svojmu okoliu, ako sa dá maličkými krokmi 

meniť svet k lepšiemu.  

Zuzana Wagnerová 

 

 

 

Čo to slovo spôsobilo u nás ?  

Nový rok ľudia sa v mrazivých večeroch viac nudia, menej hýbu, do toho nové 

predsavzatia.. Kam inam ako do fitka a ešte do toho nášho pre nás. Január, február v plnom 

prúde, začiatok marca a sem tam počuť slovo Coro... Rýchly spád a nariadenia sem a tam, 

všade ZATVORENÉ. 12.3. všetko zatvorené a my sme ostali doma, zrazu sme začali vnímať 

svoje domovy trocha inač, zmenili sa na detské ihriská, školy  FITKA ;).  

Nedostatok pohybu nenechal na seba dlho čakať, videl som to hlavne z okna bytu kde 

nový cyklochodnik doslova praskal vo švíkoch, dobre sa nato pozeralo. Čo ale s tými, ktorí 

milujú “ vôňu “ fitka, pocit samo zničenia. Trápenie, čo teraz ... U mňa veľmi rýchla 

myšlienka, začali sme makať doma. Vaše obývačky sa zmenili na tie najlepšie fitká, špajza 

ponúkala múky, ktoré mal každý požehnane - dostatok závažia. Stôl sa dal nakraj, pred 
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televízorom karimatka, voda, uterák a zábava mohla začať. Tešilo ma,  keď sa pridávali 

ostatní členovia rodiny, ktorí nikdy nechápali  čo v tom fitku toľko robíme. A úplne najviac 

bola spätná väzba, že kričali – neznášam ťa  a pod. “ do toho moja poznámka poď ideš, je to 

ľahké neboj ...  to bolo srandy.  

Aspoň na chvíľu sme nemysleli, že sa niečo deje. Zvládali ste to skvele a bola to skvelá 

skúsenosť. Naše fitnes je otvorené od júna, minimálne obmedzenie ( vlastná fľaša s vodou, 

uterák samozrejmosť). Skupinové cvičenia sú rozbehnuté pondelok, streda, piatok 18:00 – 

hlavne čas upravený pre mamičky s deťmi  ;). Utorok a štvrtok 19:00. 

Rad vás uvidím v našom fitnes  Energy gym Hrhov  

Róbert Gaduš 

 

Projekt Program EQO 2020 žije.... 

... finišuje, a tak sa pokúsime o pripomenutie si týchto hektických mesiacov. 

EQO (priestor interaktívnej kultúry) si zaumienil ambiciózny koncept, prinášať živé 

umenie na miesto periférie. V meste plno, sem s umením na dedinu . V identite sme si pri 

štarte zadali, že chceme byť účastní i súčasní, dávať priestor pravidelnej prezentačnej aktivite 

nezávislého umenia a kultúry. Zámerom bolo byť liahňou, platformou pre súčasné prejavy 

vizuálnej a audiovizuálnej kultúry kvalitných lokálnych tvorcov, absolventov a študentov 

odborov so zameraním na voľné výtvarné umenie a zaujímavých nadregionálnych autorov.  

Poskytnutím možnosti na kreatívnu prezentáciu umenia v priestore EQO chceme prispieť 

k rastu a získavaniu skúseností najmladšej generácie umelcov, kde môžu skúšať výstavné 

a prezentačné prejavy bez obmedzení, zároveň vždy s dôrazom na kvalitné prevedenie. 

V rámci projektu boli uvedené autorské samostatné a kolektívne výstavy, vytvorené priamo 

pre daný priestor – k videniu boli okrem iných, hudobné performance, teoretické diskusie, 

vzdelávacie a workshopové aktivity pre študentov základných a stredných škôl s umeleckým 

zameraním v bezprostrednom okolí.  
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V kalendárnom roku 2019 sme realizovali 3 individuálne výstavné projekty kurátorsky 

zastrešené autorom textu, 3 diskusné formáty o susedných regionálnych kultúrnych 

projektoch, filozofii vzťahov centra a periférie a nových kritických periodikách, 2 divadelné, 

4 hudobné, 4 vzdelávacie projekty. Úspešným znakom otvorenosti EQO bolo 5 externých 

projektov vizuálneho umenia, ktorým sa poskytla možnosť prezentácie. Celkovo 

participovalo okolo 60 osobností – vizuálni umelci, performeri, lektori, grafici, pedagógovia, 

teoretici, komunitní pracovníci a organizátori. Priebeh sa realizoval nielen vo vnútri priestoru 

EQO, ale aj externe.  

 

 

Významné boli nadobudnuté partnerstvá s Galériou umelcov Spiša v Spišskej Novej Vsi, 

organizáciou STROJ v Košiciach a British Council Slovakia. V doterajšej pôsobnosti bolo 

prezentovaných vyše 70 podujatí, ktorých kvality dokumentujú referencie a recenzie 

domácich a medzinárodných portálov a médií (Artalk, Flash Art CZ&SK, Easttopics, BLOK 

Magazine, Fotograf Magazine, Balkon Magazine). Autorský projekt Neofyt Michala 

Machciníka bol v roku 2019 finalistom Ceny Rady galérií SK Biela kocka v kategórií 

nezávislý projekt. Denník N o EQO vydal veľkú reportáž v decembri 2019.  

Činnosť podujatí bola financovaná z grantov a donorstiev z verejných zdrojov Fond na 

podporu umenia a súkromných zdrojov. Priebeh podujatí bol celoročne zverejňovaný 

prostredníctvom sociálnych sieti EQO (Instagram a Facebook), kde funguje živá komunita 

a okamžitá spätná väzba. Ešte nás čaká jeseň a nebude to málo: výstavy Peťa Valisku – 

Timečka, Ota Hudeca, Erika Sikoru, divadlo Kontra s Peťom Čižmárom, diskusie, workshopy 

a veľa iného. Sledujte nás online a hlavne príďte, tešíme sa na vás! 

Mgr. art. Adam Macko 

EQO 
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Štatistika v našej obci 
 

Každý rok sa snažíme priblížiť Vám štatistiku o obyvateľoch našej obce. Keďže 

sa  štatistika v občasníku Hrhovčan v roku 2019 nenachádzala, prinášame Vám ju aj za tento 

rok.  

Ako každý rok tak aj v roku 2019 a v roku 2020 sa naša obec rozrástla o pár rodín, ktoré 

sa buď prisťahovali ho Harhova alebo sa rozrástli o nového člena.  

V nasledujúcej tabuľke môžete vidieť podrobný prehľad za rok 2019. 

 

r. 2019 počet z toho muži z toho ženy 

Prisťahovaní do obce 57 24 33 

Odsťahovaní z obce 21 8 13 

Narodení 22 16 12 

Zomrelí 12 5 7 

 

Medzi oficiálnych Harhovčanov sa v roku 2019 zaradili z rodín  Bangovej, Bašistovej, 

Bednárovej, Demočkovej, Dunajčanovej, Farkašovskej, Gondovej, Kummerovej, Lisoňovej, 

Lizákovej, Novotnej, Sakmárovej, Slavkovskej, Tatarkovej a Wassermannovej. 

Medzi rodiny, ktoré sa v roku 2019 rozrástli o nového člena patrí rodina Černická, 

Dolná, Dravecká, Dzurillová, Dzurňáková, Farkašovská, Friedmanová, Hamburgová, 

Kandráčová, Klčová, Kopnická, Korensková, Lisoňová, Pechová, Slavkovská, Soľáková, 

Šarišská, Ščerbáková, Tremková, Wassermannová a Zoričáková.   

V obci bolo v roku 2020 uzavretých 19 manželstiev. 

V nasledujúcej tabuľke môžete vidieť podrobný prehľad za aktuálny rok 2020. 

r. 2020 počet z toho muži z toho ženy 

Prisťahovaní do obce 21 8 13 

Odsťahovaní z obce 11 5 6 

Narodení 17 8 9 

Zomrelí 5 3 2 

  

 Medzi oficiálnych harhovčanov sa tento rok zaradili z rodín Jablonovskej, Kováčovej, 

Kožuškovej, Mačákovej, Oračkovej a Slodičákovej. 
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Medzi rodiny, ktoré sa tento rok rozrástli o nového člena patrí rodina Bartková, 

Demočková, Dunková, Hamburgová, Holečková, Hovaňáková, Katriňáková, Kočišová, 

Kolbasová, Kotlárová, Lizáková, Pavlinská, Peklanská, Sásiková, Šarišská a Vasková. 

Aj keď rok 2020 je ešte len v polovici, tento rok boli v našej obci uzatvorené 

2  manželstvá.  

Jubilantov máme spolu 33. Najstaršia obyvateľka v obci tento rok oslávi 97 rokov. 

Priemerný vek v obci je 32 rokov. Aktuálny počet obyvateľov je 1 729 z toho je 876 mužov 

a 853 žien. 

Ing. Erika Rímska
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Keď majú deti iskričky v očiach 

  

Naša umelecká škola bola dlho prázdna. Všetci vieme prečo. Videli 

sme sa len cez kameru. Školský rok sme však predsa zvládli, vysvedčenia 

sú doma. Veľké poďakovanie patrí všetkým. 

Keďže nám detský smiech a radosť už veľmi chýbal, rozhodli sme sa 

využiť letné obdobie naplno a pripravili sme po prvý krát na našej zuške letné WORKSHOPY 

zamerané na výtvarné umenie, parkour a angličtinu. To všetko obohatené o šantenie na našom 

milom kúpalisku, v  posilňovni na futbalovom ihrisku, na farme, na Medveďom vrchu, v 

parku pri Kaštieli. Skrátka, užili sme si všetky 

vymoženosti našej krásnej obce Spišský Hrhov. Veľké 

poďakovanie patrí obecnému úradu, ktorý bol veľmi 

ústretový. 

Podarilo sa nám absolvovať tri týždne nabitého 

programu. Najväčšou odmenou pre nás boli iskričky v 

detských očiach a dobrý pocit pri srdci.  

Konečne s deťmi :) 

Tešíme sa na vás v septembri. 

Pozitívne naladenú jeseň všetkým praje Mgr. Danka Slejzáková - 

riaditeľka ZUŠ Spišský Hhov



HARHOVSKE „PANTA RHEI“ 

Čas nestoji, čas – ten leci. 
V Harhove je vecej dzeci, 

mamičky s kočarikami 
blukaju še uličkami. 
 
Rodziny še rozrastaju, 
podaktore še stavaju, 
a fto stavac si netrufa, 
v obecny byt aspoň dufa. 
 
Na Pisarovskej ulici 
stava obec šumne byty. 
Dvanasc rodzin še raduje, 
že še do nich nascahuje. 
 
Korona nas prikvačila, 
životy nam pozmenila, 
ale dze je dobra voľa, 
človek aj češkosci zdola. 
 
Jarky mame vyčiscene, 
dzeci onlajn naučene. 
V karantene čas uceče, 
ked cez fejsbuk hleba pečeš. 
 
No, bula to veľka fuška, 
ženy frišno šili ruška, 
každo čučel šumne doma, 
naj še straci ta korona. 
 
Ale život idze dalej 
v totej našej obci malej. 
Furt še coškaj dzeje nove 
v tym našim Spišskym 
Harhove. 
 
Knižnica še obnovuje, 
nove knižky nakupuje, 
sce, žeby ľudze čitali 
a o švece prehľad mali. 
 
Po rokoch še vzdal funkcii 
naš starosta v jednej hvili. 
Starosci mal asi malo, 
ta teraz še mu pridalo. 
 
 

Bo čim vyšša je funkcia, 
zodpovednosc večša byva 
pred Bohom aj pred ľudzami. 
Ta naj še mu dobre dari. 
 
Zastupkyňu teraz mame, 
a na voľby še hystame, 
uvidzime, fto presvedči, 
že starosta budze lepši. 
 
Od peršeho jula mame 
vo farnosci zmeny same. 
Noveho pana farara 
privitala naša fara. 
 
Češko hvarec – privitala, 
bo ta fara je dosc stara.  
Budze na nej dosc roboty, 
i brigadoch do nemoty. 
 
Jedna taka už prebehla, 
dzedzina še na nej zbehla, 
každo makal jak najaty, 
vyrubane šicke kraky, 
 
co pred faru zavadzali, 
murom vlahu privadzali. 
Verim, že še šicko zdari, 
co še tyka našej fary, 
 
a pan farar rad tu budze, 
a s nim vedno šicke ľudze. 
Naj še Pan Boh z nas 
raduje, 
že še Harhov obnovuje. 
 
Co še tyka našho zberu, 
novinky tu mame, veru. 
Každa kanva označena 
„kve er“ kodom olepena. 
 
Odpad treba separovac, 
ne do kanvy vyrucovac. 
Co še ešči zrecykluje, 
prirodu nam neruntuje. 
 
 

Možno dafto nema nervy 
umyvac obal z konzervy, 
co ty dneškaj budzeš šac, 
tvojo dzeci budu žac. 
Ozdaj jim lem nenehame 
krasy šmecom zasypane. 
Zdarma zdravy rozum 
mame, 
ta ho mudro uživajme. 
 
Kupalisko tiež funguje, 
človek naj še zrekreuje. 
Ta ice sebe zaplavac, 
ked nebudze prave ľabac. 
 
Fto ma rad vyhľady krasne, 
u nas to ma calkom jasne. 
Z Medzvedzeho verhu 
z vyšky 
vidzi Tatry, i Hrad Spišsky. 
 
ZUŠ-ka še tiež može hvalic, 
že nam dzeci zna zabavic. 
Pre nas dobra sprava je to, 
možu tvoric cale leto. 
 
A možno aj Čuda budu 
ku radosci našho ľudu. 
Cudzich na nich nepuščime,  
limit naj neprekročime. 
 
Bo pan premier nakazali, 
lem take male zabavy, 
dze do tišic budze ľudzi, 
pod pokutu nas donuci. 
 
Fitko, sauna, Kredenc tu je, 
paleňčareň tiež funguje, 
super su Ulicovice, 
so sušedom še vidzice. 
 
Nespomla som teho veľo, 
vecej strany by to scelo, 
ta odpuščce mi to, ľudze, 
o vas možno nabuduce 

 

Maja Oravcová 
 




